
Algemene beschouwingen Programmabegroting 2023 en 
meerjarenraming 2024 - 2027 
Fractie VVD Lelystad   

 

Voorzitter, 

Voor ons ligt de Programmabegroting van 2023. 
 
En het is een eer om in deze setting hier te mogen staan. Het is namelijk de 
eerste programmabegroting die we hebben met een raadsakkoord.  
Na de verkiezingen zijn we aan de slag gegaan met de raad als geheel om te 
kijken hoe we tot een gezamenlijk akkoord konden komen. 
Een heel ander en fijn uitgangspunt, gezamenlijk i.p.v. meteen te denken in 
oppositie/coalitie. Nee: gezamenlijk zoeken naar de win-win met de stad als 
grootste winnaar. 
 
En ja, we moeten eerlijk zijn. Het helpt dat er geld beschikbaar is om een flink 
aantal wensen te kunnen opnemen in de programmabegroting van 2023. Veel 
wensen van verschillende partijen zijn opgenomen. Een compliment aan het 
college dat het raadsprogramma zo mooi heeft weten te vertalen naar deze 
begroting. Daarmee is de Reserve Ontwikkeling Stad (ROS) wel helemaal leeg 
geprogrammeerd. En als VVD vinden wij dat we wel het huishoudboekje op 
orde moeten houden. Het geld dat beschikbaar is moet zeker niet op. De 
spaarrekening thuis moet ook niet leeg omdat er geld op staat.   
 
En voorzitter, zoals ik zei dat we blij zijn dat er zoveel mogelijk is - de fijne 
nieuwe manier van werken als raad - zijn er toch dingen waar we ons zorgen 
om maken. 
 
Het eerste is de woningbouw. In de vorige periode hebben we duidelijk gezegd 
dat we woningen erbij willen in Lelystad. Bouwen, Bouwen, Bouwen. Natuurlijk 
niet plat het aantal stenen stapelen, de ontwikkeling van de stad hoort daarbij, 
maar wat we zien gebeuren?  
 
De zogenaamde ROS wil de Raad gebruiken voor allerlei (korte termijn) 
“ontwikkelingen” in de stad, maar de echte ontwikkeling - het bouwen - lijkt 
letterlijk niet van de grond te komen. Wij hebben als fractie afgelopen 
maanden meerdere CPO’s, particuliere, (kleinschalige) ontwikkelaars en andere 
initiatiefnemers gesproken. En allemaal hebben ze de boodschap dat het niet 
verder komt. 
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We kunnen dit amenderen of er een motie over indienen, maar gezien de 
nieuwe werkwijze willen wij graag een benen-op-tafelsessie aanvragen om met 
het college in gesprek te gaan, waar nu het knelpunt of knelpunten zitten en 
wat is het aandeel van wie hierin. En hopelijk kunnen we vervolgens 
gezamenlijk kijken hoe we die knelpunten weg kunnen nemen.  
 
Want ja, we denken dat groei nog echt nodig en wenselijk is. Al is het alleen 
maar omdat wij ouders na 30 jaar ook een vrije zaterdagavond gunnen zonder 
dat hun kinderen nog steeds bij ze op de bank zitten omdat zij ook niet verder 
komen.  
 
De andere crisis is de energiecrisis. Deze prijzen hadden we allemaal niet 
voorzien, maar zorgt ook bij velen voor grote uitdagingen. Minima, maar ook 
middeninkomens, ondernemers, verenigingen, stichtingen. Iedereen heeft er 
mee te maken. 
 
Belangrijkste is natuurlijk minder energie gebruiken. Ook wij hebben thuis 
vaker trui en dikke sokken aan, staat de kachel lager, maar daarmee komen we 
er helaas niet. Ook hier hebben we al meerdere personen en organisaties over 
gesproken. En voor een groot gedeelte ligt het buiten de macht van de 
gemeenteraad, maar toch willen we hier proberen iets aan te doen. Wij dienen 
dan ook amendement samen met CDA in waarbij we 1 miljoen willen 
reserveren voor de energiearmoede en vragen het college met een plan te 
komen, rekening houdend met de verschillende groepen.  
 
Belangrijk voor ons als VVD is wel dat we op het geld blijven letten. De ROS is 
nu helemaal “op begroot”. Dit is ook de reden dat we waarschijnlijk tegen een 
aantal moties en/of amendementen stemmen. En daarom dienen we met D66 
het amendement in over formatiegroei. Binnen de begroting zit al op 
verschillende punten extra formatie en om dan te stellen we hebben zoveel 
extra formatie nodig is per 1000 inwoners is wat kort door de bocht. Benieuwd 
wat de onderbouwing is van het college als ze dit amendement ontraden.   
 
Verder dienen we het amendement van de PvdA m.b.t jeugdzorg mee in. 
Tot zover voorzitter in de eerste termijn. 


